

## COLONEL J.P. LEVASSEUR, CD



Colonel Levasseur joined the Canadian Armed Forces in 1990 as an Officer Cadet. Graduating from the Royal Military College (RMC) in Kingston in 1995, he began his career at 5 Combat Engineer Regiment (5 CER) where he served in a number of staff and command positions at all levels. He had the honour of commanding the Unit from 2011 to 2013.

In early 1998, as a troop commander, he participated in Op RECUPERATION in the province of Quebec following the ice storm. In the summer of 1998, as a newly promoted captain, he was posted to the Cambodian Mine Action Centre (CMAC) as a technical advisor for a period of one year. In 2004, promoted to Major, he was deployed for Op ATHENA as G3 Engineer with the Kabul Multinational Brigade

Headquarters, which works under a NATO mandate.

His extra-regimental appointments brought him to CF Joint Headquarters in Kingston (2000 to 2002), as a coordinator and then as a project manager for the Director Land Requirements (2006 to 2008) with Canadian Army Command. As Lieutenant-Colonel, he served as the Chief Engineer to the Canadian Expeditionary Force Command Headquarters (2009 to 2011). Promoted to his current rank in June 2013, he was posted to 1 Canadian Air Division Headquarters for two years. From 2016 to 2019, he has served as the J3 Effects & Influence at the NATO Joint Force Command Naples, in Italy. He was then appointed as the Canadian Joint Operations Command Liaison Officer to the U.S. European Command (EUCOM) for three years and also acted as the Ukraine Multinational Joint Commission's Executive Committee until its invasion by Russia. During the last year of his career, he was accredited as the Canadian Defence Attaché to France.

From RMC, Colonel Levasseur has earned a Bachelor of Civil Engineering, a Master of Applied Military Science in 2006, and a Master of Defence Studies in 2009. He also holds a Master of Public Administration from the Ecole nationale d'administration publique. He is a graduate of the Land Force Command and Staff Course (Kingston) and the Joint Command and Staff Program (CFC Toronto). He graduated from the U.S. Army War College with a Master of Strategic Studies.

He is married to Christine Harvey and together they share the hobbies of skiing, photography, golf, and trekking with their two French Spaniel dogs.

## LE COLONEL J.P. LEVASSEUR, CD



Le colonel Levasseur a joint les forces armées canadiennes (FAC) en 1990 comme élève-officier. Diplômé du Collège militaire royal (CMR) de Kingston en 1995, il a débuté sa carrière d'officier breveté au 5<sup>e</sup> Régiment du génie de combat (5<sup>e</sup> RGC) où il a occupé divers postes d'état-major et de commandement à tous les niveaux. Il a eu l'honneur de commander cette unité de 2011 à 2013.

Au début de l'année 1998, alors qu'il est commandant de troupe, il a pris part à l'opération RÉCUPÉRATION lors de la crise du verglas au Québec. Lors de l'été 1998, nouvellement promu capitaine, il est muté comme conseiller technique auprès du Centre de déminage cambodgien (CMAC) pour un an. En 2004, promu au grade de major, il

est déployé sous l'Op ATHÉNA comme G3 Génie au Quartier général de la Brigade multinationale de Kaboul, qui œuvre sous un mandat de l'OTAN.

Ses affectations extra régimentaires l'ont amené au Quartier général interarmées des FC à Kingston (de 2000 à 2002), puis comme directeur de projet pour le Directeur – besoins en ressources terrestres (en 2008) au commandement de l'Armée canadienne. En tant que lieutenant-colonel, il a occupé le poste de conseiller en Génie au Quartier général du Commandement des forces expéditionnaires du Canada (de 2009 à 2011). Promu à son grade actuel en juin 2013, il est ensuite muté au Quartier général de la 1<sup>re</sup> Division aérienne du Canada pour une période de deux ans. De 2016 à 2019, il a occupé le poste de J3 Effets & Influence au sein du commandement interarmées de l'OTAN à Naples, en Italie. Il a par la suite agi comme officier de liaison, du commandement des opérations interarmées du Canada, auprès du US EUCOM pendant 3 années. Finalement, il a terminé sa carrière comme Attaché de défense à Paris de 2022 à 2023.

Détenteur d'un baccalauréat en génie civil du CMR, le Colonel Levasseur y a également obtenu une maîtrise en sciences militaires appliquées en 2006 ainsi qu'une maîtrise en études de la défense en 2009. Il détient aussi une maîtrise en administration publique de l'École nationale d'administration publique. Il est diplômé du cours de commandant et d'état-major de la Force terrestre à Kingston et du programme d'état-major et de commandement interarmées du Collège des FC à Toronto. Il est également diplômé du U.S. Army War College d'où il a obtenu une maîtrise en études stratégiques.

Il est marié à Christine Harvey et les deux la partagent les intérêts suivants : le ski, le golf et la photographie ainsi que le trekking avec leurs deux épagneuls français.